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Stadsstyrelsen § 99 24.03.2025 
 

 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
STST 24.03.2025 § 99    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.
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Stadsstyrelsen § 100 24.03.2025 
 

 

Protokolljusterare 
 
STST 24.03.2025 § 100    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare. 

 
Justeringen av protokollet sker genom digital underteckning 
(TeliaSign). 
 

Beslut Till protokolljusterare valdes ledamöterna Håkan Karlsson och Juha 
Karvonen. 
 
Det konstaterades att justeringen av protokollet sker genom digital 
underteckning (Telia Sign). 
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Stadsstyrelsen § 101 24.03.2025 
 

 

Godkännande av föredragningslistan 
 
STST 24.03.2025 § 101    
      
 
 
Förslag Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 

föredragningslista. 
 

Behandling Det beslutades att ärendet ”Planläggningsinitiativ för inledande av 
generalplanering för solkraftverksområdet i Ånäs” behandlas som 
ärende nummer 4. 

 
 Stadsfullmäktiges första vice ordförande Jari Kekkonen anslöt sig på 

distans till sammanträdet klockan 17.58. 
 
 Ungdomsfullmäktiges representant Samuel Kauppi anslöt sig till 

sammanträdet på distans klockan 18.06. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget med beaktande av ovan nämnda ändring. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 23 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 102 24.03.2025 
 

 

 
Planläggningsinitiativ för inledande av generalplanering för solkraftverksområdet i Ånäs 
 
NLIN 27.02.2025 § 23  
  
 
 
Beredning Stadsplaneringschef Marko Luukkonen, tfn 0440 555 403 
 

Initiativ om planläggning  
 
3Flash Finland Oy har kontaktat Lovisa stad per brev gällande 
delgeneralplanläggning av ett ungefär 200 hektar stort solkraftverksområde 
i Ånäs i Lovisa. 
 
Den preliminära avgränsningskartan av planeringsområdet finns som 
bilaga till föredragningslistan i planläggningsinitiativet undertecknat 
5.2.2025 som skickades till staden. Bolaget föreslår att Lovisa stad inleder 
upprättandet av delgeneralplan för området. Projektbolaget förbinder sig 
att ansvara för kostnaderna som gäller planläggningen och för de 
utredningar som planläggningen förutsätter. Planeringsområdet som är 
beläget på fastighet Rnr 434-477-1-42 som projektbolaget hyr av Ånäs 
Gård Ab är avgränsad i initiativet. 
 
Den anhängiggjorda ansökan om avgörande som gäller behov av 
planering och generalplanering   
 
Projektbolaget inlämnade mot slutet av 2024 en ansökan om avgörande 
som gäller behov av planering i enlighet med markanvändnings- och 
bygglagen för behandling av staden. Om ansökan har mottagits utlåtanden 
bland annat av miljömyndigheterna och landskapsförbundet. i utlåtandena 
har man förhållit sig kritiskt gentemot lämpligheten av praxis som gäller 
avgörande som gäller planeringsbehov i genomförandet av ett stort 
solkraftverksprojekt. Dessutom har utredningarna ansetts vara delvis 
bristfälliga och det har krävts att de ska kompletteras. Kompletteringarna 
förutsätter bland annat terrängarbeten som ska göras sommartid, så de 
torde färdigställas tidigast under högsommaren 2025. Projektbolaget har 
förhandlat med staden och miljömyndigheterna. Utifrån förhandlingarna har 
projektbolaget uppskattat att det till tillståndsförfarandet anknyter så pass 
mycket risker att det är allt skäl att parallellt med tillståndsförfarandet 
inleda också planläggningsprocessen. Lämpligheten av 
tillståndsförfarandet i lösandet av ärendet kan slutligen bedömas först då 
utredningarna färdigställts sommaren 2025. Om projektets konsekvenser 
bedöms vara betydande, då tillståndet (avgörande som gäller 
planeringsbehov) inte kan beviljas eller om tillståndsförfarandet av någon 
annan orsak visar sig vara omöjlig eller icke-ändamålsenlig, framskrider 
projektet till tillståndsförfarande först efter planläggningsprocessen enligt 
detta beslut. Planerings- och beredningsarbetet som bolaget gjort för 
tillståndet kan utnyttjas i planläggningsprocessen och uppgörandet av 
planutkastet. 
 
Planläggningsprogrammet  
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 23 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 102 24.03.2025 
 

 

 
Solkraftprojektet för Ånäs skulle anhängiggöras utanför 
planläggningsprogrammet. Projektet kan tas med i planläggningens 
arbetsprogram om resursbehovet som planprojektet medför minimeras för 
2025. Detta förutsätter att projektbolaget ansvarar för anskaffandet och 
kostnaderna för planplanerings- och utredningsarbetet och låter utförarna 
av arbetet godkännas av staden. Dessutom ska projektbolaget genomföra 
hörandet och informeringen av intressenter som hör till planläggningens 
beredningsskede samt dokumenteringen av växelverkan anvisad och 
övervakad av stadens planläggare. Syftet är att vad gäller framlägganden 
och mellanbeslut förkorta planprocessen så mycket som möjligt. Syftet är 
att inte separat fatta ett beslut om framläggande av planutkastet utan i 
beredningsskedet satsas det på evenemang för allmänheten och 
förhandlingar som förs med intressenter. Det förutsätter av projektbolaget 
under beredningsskedet speciellt aktiv dialog med invånarna och övriga 
intressenter. Så kan man förkorta planprocessen med uppskattningsvis 
sex månader. Ledningsgruppen för generalplanering och nämnden 
informeras dock om framskridandet av planläggningen. 
 
Anhängiggörandet av planläggningen och åtgärder efter det  
 
Efter beslutandet av anhängiggörande av planläggningen som nu 
behandlas utarbetas ett planläggningsavtal mellan staden och 
projektbolaget. I avtalet överenskoms i mer detalj om det praktiska 
ordnandet och kostnaderna av planläggningen. I planläggningsavtalet 
överenskoms det också om behandlingsavgiften som staden tar ut. Med 
avgiften täcks arbetstidsutgifterna för stadens planläggningspersonal och 
övriga kostnader som förorsakas staden. I de relativt långvariga 
generalplaneprojekten som sträcker sig över flera år tas kostnaderna ut allt 
efter att de uppkommer och behandlingsavgiften som förbundits i 
framskridandet av planläggningen tas ut i flera poster. 
 
Planläggningen inleds egentligen då man informerar om aktualiseringen 
och programmet för deltagande och bedömning (PDB) som gäller 
generalplaneringen framläggs offentligt och för utlåtanden. Syftet är att i 
detta fall bifoga till framläggandet av PDB också preliminärt 
planutkastmaterial. Om stora ändringar inte görs i utkastet efter 
mottagandet av respons, behandlas planen följande gång i nämnden som 
beslutsärende i planförslagsskedet. Efter det fortsätter ärendet till 
behandling av stadsstyrelsen och stadsfullmäktige. 
 
Bilaga 2 
Planläggningsinitiativ 
 

Föredragning tf direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Kenneth Albrecht
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och 
stadsfullmäktige att upprättandet av delgeneralplan för 
solkraftverksområde inleds för Ånäsområdet. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 23 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 102 24.03.2025 
 

 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade föreslå stadsstyrelsen 
och stadsfullmäktige att upprättandet av delgeneralplan för 
solkraftverksområde inleds för Ånäsområdet. 

 
Fortsatt behandling Stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
 
 
STST 24.03.2025 § 102    
169/10.02.02/2025    
 
 

Bilaga  
Planläggningsinitiativ 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att upprättandet av delgeneralplan 
för solkraftverksområde inleds för Ånäsområdet. 
 

Behandling Stadsplaneringschef Marko Luukkonen deltog i behandlingen av ärendet 
klockan 19.01–19.07. 

 
Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 103 24.03.2025 
 

 

 
Verkställighet av stadsfullmäktiges beslut 
  
STST 24.03.2025 § 103    
157/00.01.02/2025    
 
 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen konstaterar om besluten i stadsfullmäktiges sammanträde 

19.3.2025 att de 
 
1. inte går utöver stadsfullmäktiges befogenheter 
2. att de övrigt inte är lagstridiga 
3. samt anteckna besluten för kännedom och verkställa dem enligt 

följande: 
 
§ 21 Beviljande av avsked från förtroendeuppdrag och val av ny 

ersättare: Skickas dem som saken gäller och centralvalnämndens 
ordförande. 
 

§ 22 Beviljande av avsked från förtroendeuppdrag och val av ny 
ersättare: Skickas dem som saken gäller och centralvalnämndens 
ordförande. 
 

§ 23 Beviljande av avsked från förtroendeuppdrag och val av ny 
ersättare: Skickas dem som saken gäller och centralvalnämndens 
ordförande. 
 

§ 24 Beviljande av avsked från förtroendeuppdrag samt val av ny 
ledamot: Skickas dem som saken gäller och centralvalnämndens 
ordförande. 
 

§ 25 Ändring av detaljplan, stadsdel 3, Gammelstaden, del av kvarter 
316, Karlskronabulevarden 7: Skickas till Räddningsverket i Östra 
Nyland, Miljöhälsosektionen i Borgå stad, Borgå museum, 
Affärsverket Lovisa Vatten, Närings-, trafik- och miljöcentralen i 
Nyland, Lovisa kultur- och miljörörelse, 
Stadsplaneringsavdelningen. 
 

§ 26 Bestämmelser för nätfiske i Lovisaviken: Skickas till 
landsbygdsenheten och centralen för näringsliv och infrastruktur. 
 

§ 27 Uppsägning av direktören för centralen för näringsliv och 
infrastruktur: Skickas till HR-byrån. 
 

§ 29 Förbättring av säkerheten vid Drottningstrandens lekpark, 
fullmäktigemotion: Skickas till centralen för näringsliv och 
infrastruktur. 

 
Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 28 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 104 24.03.2025 
 

 

 
Ansökan om investeringsanslag för utarbetandet av vägplan för lättrafikled Forsby–Greggböle 
längs landsväg 170 
 
NLIN 27.02.2025 § 28  
  
 
 
Beredning Infrastrukturchef Pekka Stenius, tfn 050 382 7550 
 

För vägplanen för lättrafikled Forsby–Greggböle längs landsväg 170 har 
beviljats 175 000 euro i fördelningsutrymmespeng av staten. Inledningen 
av planeringen baserar sig på kostnadsdelningsprincipen 50/50. För att 
möjliggöra det att projektet framskrider ska Lovisa stad avsätta ett 
investeringsanslag på 175 000 euro. 
 
Centralen för näringsliv och infrastruktur föreslår ett investeringsanslag på 
175 000 euro för utarbetandet av vägplan för lättrafikled Forsby–Greggböle 
längs landsväg 170.  
 

Föredragning tf direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Kenneth Albrecht
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och 
vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 175 000 euro beviljas 
för utarbetandet av vägplan för lättrafikled Forsby–Greggböle längs 
landsväg 170. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade föreslå stadsstyrelsen 
och vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 175 000 euro 
beviljas för utarbetandet av vägplan för lättrafikled Forsby–Greggböle 
längs landsväg 170. 

 
Fortsatt behandling Stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
 
 
STST 24.03.2025 § 104    
185/02.02.00/2025    
 
 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beviljar ett investeringsanslag 

på 175 000 euro för utarbetandet av vägplan för lättrafikled Forsby–
Greggböle längs landsväg 170. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 29 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 105 24.03.2025 
 

 

 
Ansökan om investeringsanslag för utarbetandet av vägplan för landsväg 170 – Atomvägen 
 
NLIN 27.02.2025 § 29  
  
 
 
Beredning Infrastrukturchef Pekka Stenius, tfn 050 382 7550 
 

I investeringsdelen för 2024 avsattes ett anslag på 245 000 euro för 
byggande av en ny vägförbindelse för landsväg 170 – Atomvägen. Vid 
upprättandet av budgeten för 2025 borde resten av investeringsanslaget 
ha överförts till 2025, men denna överföring blev oavsiktligt ogjord. Raden 
fanns på listan, men punkten på listan blev tom. För att projektet 
framskrider enligt plan ska Lovisa stad avsätta i budgeten för 2025 ett 
investeringsanslag på 165 000 euro. 
 
Centralen för näringsliv och infrastruktur föreslår ett investeringsanslag på 
165 000 euro för utarbetandet av vägplan för ny vägförbindelse för 
landsväg 170 – Atomvägen.   
 

Föredragning tf direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Kenneth Albrecht
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och 
vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 165 000 euro beviljas 
för utarbetandet av vägplan för landsväg 170 – Atomvägen. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade föreslå stadsstyrelsen 
och vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 165 000 euro 
beviljas för utarbetandet av vägplan för landsväg 170 – Atomvägen. 

 
Fortsatt behandling Stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
 
 
 
STST 24.03.2025 § 105    
186/02.02.00/2025    
 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beviljar ett investeringsanslag 

på 165 000 euro för utarbetandet av vägplan för landsväg 170 – 
Atomvägen. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 30 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 106 24.03.2025 
 

 

 
Ansökan om investeringsanslag för utarbetandet av vägplan för gångväg och cykelväg 
Gislom–Lurensvägen längs landsväg 176 
 
NLIN 27.02.2025 § 30  
  
 
 
Beredning Infrastrukturchef Pekka Stenius, tfn 050 382 7550 
 

För vägplanen för gångväg och cykelväg Gislom–Lurensvägen längs 
landsväg 176 har beviljats 150 000 euro i fördelningsutrymmespeng av 
staten. Inledningen av planeringen baserar sig på 
kostnadsdelningsprincipen 50/50. För att möjliggöra det att projektet 
framskrider ska Lovisa stad avsätta ett investeringsanslag på 150 000 
euro. 
 
Centralen för näringsliv och infrastruktur föreslår ett investeringsanslag på 
150 000 euro för utarbetandet av vägplan för gångväg och cykelväg 
Gislom–Lurensvägen längs landsväg 176.   
 

Föredragning tf direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Kenneth Albrecht
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och 
vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 150 000 euro beviljas 
för utarbetandet av vägplan för gångväg och cykelväg Gislom–
Lurensvägen längs landsväg 176. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade föreslå stadsstyrelsen 
och vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 150 000 euro 
beviljas för utarbetandet av vägplan för gångväg och cykelväg Gislom–
Lurensvägen längs landsväg 176. 

 
Fortsatt behandling Stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
 
 
 
STST 24.03.2025 § 106    
187/02.02.00/2025    
 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beviljar ett investeringsanslag 

på 150 000 euro för utarbetandet av vägplan för gångväg och cykelväg 
Gislom–Lurensvägen längs landsväg 176. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 31 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 107 24.03.2025 
 

 

 
Ansökan om investeringsanslag för åtgärder som förbättrar trafiksäkerheten på landsvägarna 
1571 och 1580 
 
NLIN 27.02.2025 § 31  
  
 
 
Beredning Infrastrukturchef Pekka Stenius, tfn 050 382 7550 
 

Staten har beviljat 100 000 euro i fördelningsutrymmespeng för åtgärder 
som förbättrar trafiksäkerheten i omgivningen av Isnäs skola och sportplan 
längs landsvägarna 1571 och 1580. För att möjliggöra att projektet 
framskrider behöver Lovisa stad reservera 100 000 euro i 
investeringsanslag, annars kommer de åtgärder som NTM-centralen 
främjar att förbli mycket anspråkslösa. 
 
Centralen för näringsliv och infrastruktur föreslår ett investeringsanslag på 
100 000 euro för åtgärder som förbättrar trafiksäkerheten i omgivningen av 
Isnäs skola och sportplan längs landsvägarna 1571 och 1580. 
 

Föredragning tf direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Kenneth Albrecht
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och 
vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 100 000 euro beviljas 
för åtgärder som förbättrar trafiksäkerheten i omgivningen av Isnäs skola 
och sportplan längs landsvägarna 1571 och 1580. 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade föreslå stadsstyrelsen 
och vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 100 000 euro 
beviljas för åtgärder som förbättrar trafiksäkerheten i omgivningen av Isnäs 
skola och sportplan längs landsvägarna 1571 och 1580. 

 
Fortsatt behandling Stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
 
 
 
STST 24.03.2025 § 107    
198/02.02.00/2025    
 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beviljar ett investeringsanslag 

på 100 000 euro för åtgärder som förbättrar trafiksäkerheten i omgivningen 
av Isnäs skola och sportplan längs landsvägarna 1571 och 1580. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden 

§ 32 27.02.2025 

Stadsstyrelsen § 108 24.03.2025 
 

 

 
Ansökan om investeringsanslag för en preliminär lättrafikledsutredning på landsväg 11891 
Eskilomvägen 
 
NLIN 27.02.2025 § 32  
  
 
 
Beredning Infrastrukturchef Pekka Stenius, tfn 050 382 7550 
 

Staten har beviljat 20 000 euro i fördelningsutrymmespeng för en 
preliminär lättrafikledsutredning på landsväg 11891 Eskilomvägen  
(på sträckan Backgärdavägen–Heikantbacken). För att möjliggöra att 
projektet framskrider behöver Lovisa stad reservera ett investeringsanslag 
på 20 000 euro, annars kommer de åtgärder som NTM-centralen främjar 
att förbli mycket anspråkslösa. 
 
Centralen för näringsliv och infrastruktur föreslår ett investeringsanslag på 
20 000 euro för en preliminär lättrafikledsutredning på landsväg 11891 
Eskilomvägen (på sträckan Backgärdavägen–Heikantbacken). 
 

Föredragning tf direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Kenneth Albrecht
  

Förslag Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen och 
vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 20 000 euro beviljas 
för en preliminär lättrafikledsutredning på landsväg 11891 Eskilomvägen 
(på sträckan Backgärdavägen–Heikantbacken). 
 

Beslut Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade föreslå stadsstyrelsen 
och vidare stadsfullmäktige att ett investeringsanslag på 20 000 euro 
beviljas för en preliminär lättrafikledsutredning på landsväg 11891 
Eskilomvägen (på sträckan Backgärdavägen–Heikantbacken). 

 
Fortsatt behandling Stadsstyrelsen och stadsfullmäktige 
 
 
 
STST 24.03.2025 § 108    
199/02.02.00/2025    
 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige beviljar ett investeringsanslag 

på 20 000 euro för en preliminär lättrafikledsutredning på landsväg 11891 
Eskilomvägen (på sträckan Backgärdavägen–Heikantbacken). 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Begäran om omprövning av stadsstyrelsens beslut 27.1.2025, § 30 
  
STST 24.03.2025 § 109    
992/01.00.01/2024    
 
 
Beredning Personalchef Thomas Grönholm 
 
 Direktören för Lovisa stads central för näringsliv och infrastruktur 

inlämnade 23.2.2025 till stadens registratorskontor en begäran om 
omprövning av stadsstyrelsen i Lovisa stads beslut 27.1.2025 
(diarienummer 992/01.00.01/2024). I sin begäran om omprövning förnyar 
hon sitt tudelade löneanspråk som hon framförde stadsstyrelsen 
17.12.2024 i enlighet med det nedanstående: 

 
1. Jag kräver VAS-förhöjning enligt TS jämte räntor retroaktivt från 

och med 12.4.2021 för den extra uppgiften av sammanslåendet 
av näringslivschefens tjänsts ansvar med de som hörde till 
tjänsten för direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur. 
Rekryteringen av direktör för centralen för näringsliv och 
infrastruktur gjordes baserat på min föregångares uppgift och 
dess lön och uppgiftens svårighetsgrad var definierade i enlighet 
med det. När jag hade besatt tjänsten avlägsnade stadsstyrelsen 
näringslivschefens tjänst och överförde dess ansvar till centralens 
direktör. Ändringarna kan konstateras också i ändringarna i 
förvaltningsstadgan. Av denna mycket betydande ökning av 
ansvar och arbetsbörda skulle det ha borde betalas VAS-tillägg 
enligt TS. 
 

2. Jag kräver att stadsstyrelsen beviljar återställande av VAS-
tillägget från och med 1.6.2024. Mitt VAS-tillägg omintetgjordes 
med tf stadsdirektörens beslut om justeringspott. I sitt beslut gick 
tf stadsdirektören förbi beslutet om VAS-tillägg som riktats till mig 
och om mina tilläggsuppgifter samt uppgjorde för min utan min 
vetskap en ny bedömning av uppgiften samt använde fel 
bedömning av uppgiftens svårighetsgrad. VAS-tillägget som 
stadsstyrelsen beviljade 7.12.2022 § 326 baserar sig bland annat 
på reformen av närings- och arbetstjänsterna samt på centralens 
direktörs ökade arbetsbörda och det beviljades inte endast 
tidsbundet. Och arbetsgivaren förhandlade inte med mig om 
ändringen av min arbetsbeskrivning eller av svårighetsgraden av 
arbetet. VAS-tillägget som beviljades 7.12.2022 beviljades inte av 
att näringslivschefens uppgift sammanslogs med direktörens 
ansvar. Om man skulle ha gjort så då skulle det ha nedtecknats i 
beslutet och i det fallet skulle VAS-tillägg ha borde betalas 
retroaktivt från och med 12.4.2021. 

 
 Genmäle till begäran om omprövning angående retroaktivt VAS-tillägg från 

och med 12.4.2021 
 
 Till Lovisa stad rekryterades 1.4.2019 en näringslivschef. Enligt 

arbetsannonsen som publicerades våren 2019 ansvarar näringslivschefen 
för näringslivstjänsterna riktade till företag och företagare samt för 
tjänsternas utveckling. Till uppgifterna hörde sysselsättningstjänsterna, 
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främjande av turism och näringslivsmarknadsföring. Centrala 
arbetsuppgifter var att hjälpa nya företag i att etablera sig i staden, att 
främja verksamhetsmöjligheterna för nuvarande företag samt att 
förverkliga strategin som relaterade till ekonomisk tillväxt. 
Näringslivschefens tjänst drogs in med stadsdirektörens beslut 14.4.2021, 
§ 98. Det är värt att beakta att Lovisa stads central för näringsliv och 
infrastruktur sedan 1.4.2022 fått tilläggsresurs såväl inom 
näringslivsväsendet som inom sysselsättningsväsendet då man 
rekryterade en livskraftsutvecklare och en sysselsättningskoordinator. En 
del av de ovan nämnda arbetsuppgifterna för näringslivschefen har 
överförts antingen till livskraftsutvecklaren eller 
sysselsättningskoordinatorn. 

 
 Så som framgår av stadsstyrelsens genmäle 27.1.2025 till direktören för 

centralen för näringsliv och infrastrukturs löneanspråk har man i 
beredningen av ärendet inte tagit ställning till eller sålunda heller beslutat 
om direktören för centralen för näringsliv och infrastrukturs eventuella nya 
uppgiftsbaserade lön. Även efter ifrågavarande beslut och ett samtal som 
fördes med chefen kan man anse det vara sannolikt att chefen för 
direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur våren 2021 bedömt 
att tilläggsuppgiften i fråga inte fyller kriterierna i enlighet med det lokala 
lönesystemet (stadsstyrelsen 22.6.2020) för VAS-tillägg eller justering av 
den uppgiftsbaserade lönen, i och med att han inte berett detta ärende till 
stadsstyrelsen, som enligt förvaltningsstadgan  beslutar om direktörernas 
och ansvarsområdens chefers löner. Det är sannolikt att chefen för 
direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur våren 2021 bedömt 
att de uppgifter som hörde till näringslivschefen och som tilldelades 
direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur inte var sådana att 
de skulle ha ökat direktören för centralen för näringsliv och infrastrukturs 
tjänsts svårighetsgrad i enlighet med det lokala lönesystemet och dess 
kriterier. 

 
 Hänvisande till det ovan nämnda och som svar till den inlämnade begäran 

om omprövning är det inte motiverat att betala stadens direktör för 
centralen för näringsliv och infrastruktur VAS-tillägg enligt tjänste- och 
arbetskollektivavtalet för kommunsektorns tekniska personal retroaktivt 
med förseningsränta från och med 12.4.2021. 

 
 Genmäle till begäran om omprövning om återställande av retroaktivt VAS-

tillägg från och med 1.6.2024 
 
 Till en början kan det konstateras att höjningen på 400 euro i månaden 

som stadsstyrelsen beslutade 7.12.2022, § 326 till direktören för centralen 
för näringsliv och infrastrukturs uppgiftsbaserade lön från och med 
1.1.2023 inte har försvunnit eller tillägget omintetgjorts för inlämnaren av 
begäran om omprövning sedan 1.6.2024. Den uppgiftsbaserade lönen för 
direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur har således hållits 
oförändrad sedan 1.6.2024. Lönerna för stadens övriga direktörer 
(förvaltningsdirektören, ekonomidirektören, direktören för centralen för 
bildning och välfärd) hade inte justerats vid ingången av 2023 så lönen för 
direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur var cirka 400 euro 
högre än de övriga direktörernas löner från och med 1.1.2023. I anknytning 
till de andra direktörernas löner (förvaltningsdirektören, ekonomidirektören, 
direktören för centralen för bildning och välfärd) baserade stadsstyrelsen 
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under sitt sammanträde 20.5.2024, § 156 och i samband med justering av 
förvaltningschefens lön sitt beslut på beredningstexten och på det att 
svårighetsgraden av direktörernas uppgifter är på samma nivå, så därmed 
bör den uppgiftsrelaterade lönen också vara på samma nivå. 

 
 Angående bedömningen av uppgiftens svårighetsgrad måste det 

konstateras att blanketterna för bedömning av arbetets svårighetsgrad som 
anknyter till AKTA och till TS lokala lönesystem skiljer sig till sin struktur 
och betoning från varandra men innehållet i båda bedömningsblanketter är 
i huvudsak likadant. I AKTA:s blankett finns det fyra delområden och i TS:s 
blankett finns det åtta olika delområden. Värt att beakta i bestämmandet av 
löner är det faktum att förvaltningsdirektören, direktören för centralen för 
näringsliv och infrastruktur, direktören för centralen för bildning och välfärd 
och ekonomidirektören alla är i förvaltningens ledningsuppgifter och i 
enlighet med tjänste- och arbetskollektivavtalet ligger utanför 
lönesättningen, vilket innebär att arbetsgivaren (enligt förvaltningsstadgan 
stadsstyrelsen) bestämmer deras lön.  

 
 Både i AKTA:s och TS:s lokala lönesystems blankett för bedömning av 

uppgiftens svårighetsgrad har faktorerna för hur krävande 
arbetsuppgifterna är definierats enligt följande i utvärderingsblanketten av 
hur krävande uppgiften är: 

 
 ”Då man bedömer arbetets svårighetsgrad beaktas det kunnande arbetet 

förutsätter, arbetets verkningar och ansvar, de fysiska och psykiska 
arbetsförhållandena samt den samarbetsförmåga som arbetet förutsätter. 

 
 Utifrån värderingsfaktorerna utarbetas ett arbetsvärderingssystem med 

hjälp av vilket man utför bedömningen av arbetets svårighetsgrad. I Lovisa 
stad används den helhetsbedömning som kommunarbetsgivaren 
rekommenderar. Helhetsbedömningen baserar sig på objektiva 
värderingsfaktorer som preciserats i förväg.” 

 
 På basis av nedteckningarna i beskrivningen av ovan nämnda 

utvärderingssystem kan man klart konstatera att trots att 
utvärderingsblanketterna för hur krävande uppgiften är för AKTA och för 
TS lokala lönesystem skiljer sig till sin struktur och sina betoningar är 
faktorerna om arbetsuppgifternas krävande preciserade på samma sätt, 
även vad gäller direktörerna. 

 
 Hänvisande till ovan nämnda begäran om omprövning som lämnats som 

svar är det inte motiverat att betala stadens direktör för centralen för 
näringsliv och infrastruktur VAS-tillägg från och med 1.6.2024 med 
förseningsränta. 

 
 Mötesmaterial: 
 Stadsstyrelsens protokollsutdrag 27.1.2025, § 30, genmäle till löneanspråk 
 Begäran om omprövning 23.2.2025 gällande stadsstyrelsen i Lovisa stads 

beslut, 27.1.2025 § 30 
  
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen beslutar, utifrån de genmälen som nedtecknats i 

beredningen, förkasta begäran om omprövning inlämnad 23.2.2025 av 
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stadens direktör för centralen för näringsliv och infrastruktur till alla delar 
som omotiverad. 
 

Behandling Ledamot Kari Hagfors föreslog som ändringsförslag att direktören för 
centralen för näringsliv och infrastrukturs begäran om omprövning 
godkänns. 

 
 Ledamot Hagfors ändringsförslag fick inte understöd, så ändringsförslaget 

förföll. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget. 

 
Ledamot Kari Hagfors anmälde avvikande mening till protokollet. 
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Stadskanslicentralens verksamhetsberättelse och bokslut 2024 
  
STST 24.03.2025 § 110    
298/02.02.02/2025    
 
 
Beredning Ekonomidirektör Fredrik Böhme  
 

Bokslutet för år 2024 är klart. Till bokslutet hör en verksamhetsberättelse 
där det ska ingå en redogörelse för hur de mål för verksamheten och 
ekonomin som uppställts av fullmäktige har nåtts 2024.  
   
I berättelsen ska också ingå uppgifter om väsentliga saker som gäller 
centralens ekonomi och verksamhet.  
  
Stadsstyrelsen godkänner verksamhetsberättelsen och bokslutet för 
stadskanslicentralens del. Till bokslutsboken kommer ett sammandrag av 
ansvarsområdenas verksamhetsberättelser på centralens nivå samt 
utfallstabeller för centralens ekonomiska mål och de från strategin 
härledda nyckelmålen. 
 
Bilaga 
Stadskanslicentralen BS2024 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen godkänner stadskanslicentralens verksamhetsberättelse 
och bokslut för år 2024 i enlighet med bilaga. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paus klockan 19.31–19.45. 
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Riksdagens justitieombudsmans begäran om utredning och utlåtande 
  
STST 24.03.2025 § 111    
874/02.02.02/2024    
 
 
Beredning Stadsdirektör Tomas Björkroth 
 

Riksdagens justitieombudsman har genom ett brev daterat 18.2.2025 
begärt utlåtande av Lovisa stad i ärendet EOAK/1010/2025, som gäller 
svar på en begäran om handlingar och information. Tidsfristen för 
lämnande av utlåtande är 28.3.2025. 
 
Riksdagens justitieombudsman har mottagit ett klagomål om att 
frågeställaren inte fått svar på den begäran om handlingar och information 
som han framställde 24.10.2024. 
 
Med anledning av klagomålet konstateras följande: 
 
Till stadens registratorskontor inkom 24.10.2024 en begäran om 
handlingar och information som skickades för kännedom från 
registratorskontoret till stadsdirektören och förvaltningsdirektören. 
Stadsdirektören besvarade begäran om information 20.2.2025 (bilaga). 
 
 
Det kan konstateras att besvarandet av begäran om handlingar och 
information fördröjdes. Fördröjningen beror på ett mänskligt misstag i 
informationsgången mellan de ovan nämnda tjänsteinnehavarna, och på 
grund av denna händelse besvarades begäran om information först vid 
ovan nämnda tidpunkt. 
 
Bilaga: 
Begäran om handlingar 
Svar på begäran om handlingar 
Riksdagens justitieombudsmans begäran om utlåtande med bilagor 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth 
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar som sitt utlåtande till riksdagens 
justitieombudsman i ärendet EOAK/1010/2025 hänvisa till beredarens 
utredning ovan. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Behandling Stadsdirektören fortsatte sitt deltagande i sammanträdet på distans 
klockan 19.45. 

 
 Ledamot Kari Hagfors anmälde jäv (grund: part) och avlägsnade sig från 

mötesrummet för den tid som ärendet behandlades klockan 19.45–19.47. 
 
Beslut Beslut enligt förslaget. 

 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Att ta markanvändningsingenjörens tjänsteinnehavarbeslut till behandling i stadsstyrelsen, 
markanvändningsingenjörens tjänsteinnehavarbeslut § 5/2025 
  
STST 24.03.2025 § 112    
571/10.00.02/2023    
 
 
Beredning Stadsdirektör Tomas Björkroth 
 
 Markanvändningsingenjören fattade 13.3.2025 tjänsteinnehavarbeslutet § 

5/2025, som gäller Loviisan Kelluva Kuningatar Oy:s begäran om jämkning 
av arrendet för arrendetomten för det flytandet huset. 

 
 Stadsdirektören meddelade 18.3.2025 till markanvändningsingenjören och 

föredraganden för näringslivs- och infrastrukturnämnden, tf direktören för 
centralen för näringsliv och infrastruktur, om att han utövar sin 
övertagningsrätt och för ärendet till i stadsstyrelsen för behandling. 

 
 Loviisan Kelluva Kuningatar Oy (FO-nummer 3360451-3) har genom en 

ansökan daterad 5.2.2024 ansökt om att arrendet för arrendetomten för det 
flytande huset jämkas till 0 euro tills projektet blivit sålt. 

 
 Loviisan Kelluva Kuningatar Oy motiverar sin ansökan om arrendelättnad 

bland annat med att staden verkat som en initierande kraft i byggandet av 
det flytande huset, med att det flytande huset väckte stort intresse under 
bostadsmässtiden och med kostnadsökningarna under projektets gång. 

 
 Markanvändningsingenjören avslog genom sitt tjänsteinnehavarbeslut 

13.3.2025 Loviisan Kelluva Kuningatar Oy:s ansökan och ålade bolaget att 
betala de förfallna arrendena för 2023 och 2024, dock utan dröjsmålsränta 
för den tid som ansökan behandlades. 

 
 Gällande ansökan och det fattade tjänsteinnehavarbeslutet konstateras 

följande: 
 
 I fråga om projektet med det flytande huset konstateras att det flytande 

huset var ett dragplåster för bostadsmässan i Lovisa redan i den 
preliminära marknadsföringen av mässan och en viktig del av Lovisa stads 
mässmarknadsföring. Den byggherre som ursprungligen tagit sig an 
byggandet av det flytande huset drog sig ur projektet våren 2023, efter 
vilket Loviisan Kelluva Kuningatar Oy byggde det flytande huset med en 
mycket snäv tidtabell och därmed uppfyllde det förhandslöfte som 
bostadsmässan och stadens marknadsföring hade gett. Med tanke på 
marknadsföringen av bostadsmässan och objektets unika karaktär skulle 
ett misslyckande med att bygga det flytande huset sannolikt ha satt en 
väsentligen negativ prägel på bostadsmässan i Lovisa. 

 
 Stadsdirektören har utrett händelseförloppet kring byggandet av det 

flytande huset. Den sökande har lyft fram att staden haft en initiativtagande 
roll i ärendet och att det varit viktigt för staden att objektet färdigställs till 
bostadsmässan. Det var också bråttom att slutföra projektet. Även om det 
inte finns skriftlig dokumentation om händelseförloppet finns det inte i sig 
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något skäl att betvivla de aspekter som den sökande lyft fram, med tanke 
på den roll objektet spelat i marknadsföringen av bostadsmässan. 

 
 Avgörandet i tjänsteinnehavarbeslutet motiverades med att en jämkning av 

arrendet skulle innebära förbjudet statligt stöd enligt fördraget om 
Europeiska unionens funktionssätt. Detta stämmer inte. Arrendelättnad 
eller avskaffande av arrendeskyldigheten (till ett belopp av 4127,51 euro 
per 24.2.2025) utgör i sig ett ekonomiskt stöd eller en förmån för 
mottagaren. Lättnaden skulle också gälla endast ett visst utvalt objekt. Med 
beaktande av kommissionens förordning (EU) 2023/2831 om tillämpningen 
av artiklarna 107 och 108 i fördraget om Europeiska unionens funktionssätt 
på stöd av mindre betydelse är det uppenbart, även om lättnaden skulle 
betraktas som statligt stöd, att ett stöd till detta belopp inte skulle kunna 
betraktas som förbjudet särskilt stöd (de minimis-regleringen). 

 
 Med beaktande av att det finns skäl att anta att staden åtminstone i viss 

mån har tagit initiativ i ärendet och att sökanden, visserligen för att främja 
sin egen affärsverksamhet, har åtagit sig projektet samt att staden dragit 
nytta av genomförandet i sin egen marknadsföring, kan staden bedömas 
ha fått klar synlighet och fördelar som främjade marknadsföringen av 
bostadsmässan genom att det flytande huset färdigställdes till mässan. 

 
 På basis av den helhetsbedömning som beskrivs ovan bör  en 

arrendelättnad anses vara en rimlig lösning i ärendet. 
 
 Det bör vidare konstateras att markanvändningsingenjörens beslut i 

ärendet är förenligt med stadens förvaltningsstadga och det arrendeavtal 
som ingåtts mellan Lovisa stad och Loviisan Kelluva Kuningatar Oy. 
Orsaken till att ärendet förs till stadsstyrelsen för behandling är de 
exceptionella faktorer som inverkat på ärendehelheten och som talar för att 
ansökan om arrendelättnad behöver granskas ur olika synvinklar och hela 
händelsekedjan, på basis av vilken det nu fattas beslut om arrendelättnad, 
som en unik helhet. 

 
 Rättsnorm: 92 § i kommunallagen 
 
 Tilläggsmaterial 
 Markanvändningsingenjörs tjänsteinnehavarbeslut 13.3.2025 § 5 
 Ansökan om jämkande av arrendet för arrendetomten för det flytande 

huset 5.2.2024 
 
 Bilaga: 
 Kari Hagfors, Meri Lohenojas och Satu Hämäläinens avvikande mening 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth 

 
Förslag Stadsstyrelsen godkänner Loviisan Kelluva Kuningatar Oy:s ansökan om 

lättnad av arrendet för arrendetomten och beslutar att arrendet jämkas till 0 
euro för 2023 och 2024. 
 

Behandling Ledamot Meri Lohenoja föreslog att stadsstyrelsen inte godkänner Loviisan 
Kelluva Kuningatar Oy:s ansökan om lättnad av arrendet för 
arrendetomten och beslutar ålägga företaget att betala de förfallna hyrorna 
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för 2023 och 2024, dock utan dröjsmålsränta för tiden för behandlingen av 
ansökan. 

 
 Ledamot Kari Hagfors och ordförande Satu Hämäläinen understödde 

Lohenojas ändringsförslag. 
 
 Ordföranden konstaterade att det lagts fram ett understött ändringsförslag, 

så en omröstning förrättas. 
 
 Omröstning: 
 Utgångsförslag (JA): Lotte-Marie Stenman, Mia Heijnsbroek-Wirén, Agneta 

Alm, Markus Sjöholm, Håkan Karlsson, Juha Karvonen 
 Lohenojas ändringsförslag (NEJ): Kari Hagfors, Meri Lohenoja, Satu 

Hämäläinen 
 
Beslut Beslut enligt förslaget. 

 
Ledamöterna Kari Hagfors, Meri Lohenoja och Satu Hämäläinen anmälde 
avvikande mening till protokollet. 
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Välfärdsområdesvalet och kommunalvalet: att tillsätta valnämnder och valbestyrelse 
 
STST 10.03.2025 § 77  
  
 
 
Beredning Förvaltningsdirektör Elina Amnell-Holzhäuser 
 
 Välfärdsområdesvalets och kommunalvalets egentliga valdag är söndag 

13.4.2025 och förhandsröstningen förrättas i hemlandet 2–8.4.2025.  
 
 I 15 § i vallagen föreskrivs det bland annat att kommunstyrelsen i god tid 

före val ska tillsätta 
 
 1) för varje röstningsområde en valnämnd, som består av ordförande, vice 

ordförande och tre andra medlemmar samt ett behövligt antal ersättare, 
dock minst tre 

 
 2) för förhandsröstning som verkställs i anstalter en eller flera 

valbestyrelser, som består av ordförande, vice ordförande och en annan 
medlem samt ett behövligt antal ersättare, dock minst tre. 

 
 Enligt 2 mom. ska såväl valnämndens och valbestyrelsens medlemmar 

som deras ersättare ska i den utsträckning det är möjligt företräda de i 
partiregistret antecknade partier som vid föregående riksdagsval ställt upp 
kandidater i valkretsen i fråga. Vid kommunalval ska medlemmarna och 
ersättarna dock företräda de grupper av röstande som vid föregående 
kommunalval ställt upp kandidater i kommunen. Valnämndens ersättare 
och valbestyrelsens ersättare ska ställas i den ordning i vilken de träder i 
stället för medlemmarna. 

 
 Enligt 3 mom. kan en kandidat inte vara medlem eller ersättare i 

valnämnden. En kandidat eller en kandidats make eller maka, barn, syskon 
eller föräldrar kan inte vara medlem eller ersättare i valbestyrelsen. Med 
makar avses äkta makar, personer som lever under äktenskapsliknande 
förhållanden och personer som lever i registrerat partnerskap.   

 
 Enligt 4 mom. ska valnämndernas och valbestyrelsernas ordförandes och 

vice ordförandes namn och kontaktinformation meddelas den kommunala 
centralvalnämnden. 

 
 I kommunalvalet ställde det Öppna Partiet r.p., Svenska folkpartiet i 

Finland r.p., Centern i Finland r.p., Kristdemokraterna i Finland r.p., 
Sannfinnländarna r.p., Vänsterförbundet r.p., Samlingspartiet r.p., Gröna 
förbundet r.p., Finlands Socialdemokratiska Parti r.p., kandidater i Lovisa. 

 
 På Societetshuset i Lovisa stad hölls 22.1.2025 ett öppet förhandlingsmöte 

mellan de registrerade partierna om tillsättande av valnämnder och 
valbestyrelse. Kungörelsen om kallelsen publicerades 7.1.2025 och fanns 
framlagd i det allmänna datanätet ända till 23.1.2025. 
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 Valnämndernas och valbestyrelsens arbete  
 
 Valnämnden och valbestyrelsen är beslutföra med tre medlemmar. 
 
 I Lovisa stad finns det 11 röstningsområden, för vilka det väljs en 

valnämnd var. Valnämnden består av ordförande, vice ordförande och 
minst tre andra medlemmar.  

 
 Valnämnderna sköter röstningen och den preliminära rösträkningen på 

valområdena under den egentliga valdagen. Valnämnderna sammanträder 
med ersättare under valdagen. 

 
 Valbestyrelsen i sin tur sköter förrättandet av förhandsröstningen på 

anstalter, så dess medlemmar och ersättare ska ha möjlighet att arbeta 
under tjänstetid. 

 
 Behörighet och jäv för valnämndens och valbestyrelsens medlemmar 

och ersättare 
 
 Enligt 9 a § i vallagen ska valmyndigheterna sköta sitt uppdrag opartiskt. 

Denna allmänna bestämmelse omfattar alla valmyndigheter, såsom 
valnämnden och valbestyrelsen.  

 
 Valnämnd 
 
 Behörighet: Medlemmarna och ersättarna ska enligt kommunallagen vara 

valbara till ett kommunalt förtroendeuppdrag. En kandidat i 
välfärdsområdesvalet eller kommunalvalet får inte vara medlem eller 
ersättare. 

 
 Dessutom ska såväl medlemmarna som ersättarna i den utsträckning det 

är möjligt företräda de partier som vid föregående kommunalval (2021) 
ställde upp kandidater i den valkrets till vilken kommunen hör. 
Justitieministeriet fäster kommunernas uppmärksamhet vid att 
ordalydelsen "i den utsträckning det är möjligt" i 15 § 2 momentet i 
vallagen också kan tillämpas så att om partierna trots begäran inte utser 
tillräckligt med kandidater till valnämnderna kan även andra personer som 
är valbara till kommunala förtroendeuppdrag utses till medlemmar. 

 
 Jäv: Bestämmelserna om jäv i förvaltningslagen tillämpas inte på 

valnämndens verksamhet. Detta innebär att den som utsetts till medlem 
eller ersättare kan arbeta i valnämndens alla uppgifter, dock med ett 
undantag: en medlem av valnämnden som är make, maka, barn, syskon 
eller förälder till en kandidat får inte anlitas som valbiträde enligt 73 § 2 
momentet i vallagen. 

 
 Valbestyrelse  
 
 Behörighet: Medlemmarna och ersättarna ska enligt kommunallagen vara 

valbara till ett kommunalt förtroendeuppdrag. En medlem eller ersättare i 
valbestyrelsen får inte vara kandidat i välfärdsområdet eller kommunalvalet 
eller make, maka, barn, syskon eller förälder till en kandidat. Dessutom ska  
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 såväl medlemmarna som ersättarna i den utsträckning det är möjligt 

företräda de partier som vid föregående kommunalval (2021) ställde upp. 
Justitieministeriet fäster kommunernas uppmärksamhet vid att 
ordalydelsen "i den utsträckning det är möjligt" i 15 § 2 momentet i 
vallagen också kan tillämpas så att om partierna trots begäran inte utser 
tillräckligt med kandidater till valbestyrelsen kan även andra personer som 
är valbara till kommunala förtroendeuppdrag utses till medlemmar.  

 
 Jäv: Bestämmelserna om jäv i förvaltningslagen tillämpas inte på 

valbestyrelsens verksamhet. Detta innebär att den som utsetts till medlem 
eller ersättare kan arbeta i valbestyrelsens alla uppgifter. 

 
 Tillsättande av valmyndigheter 
 
 Enligt 4 a § i lagen om jämställdhet mellan kvinnor och män ska kvinnor 

och män vara representerade till 40 procent vardera i kommunala organ. 
 
 Arvodena för medlemmarna och ersättarna i valnämnderna och 

valbestyrelsen fastställs i 171 § i stadens förvaltningsstadga. 
 
 Justitieministeriet gav anvisningar till kommunerna 16.6.2024, 

SR/17100/2023, om att den kommunala centralvalnämnden ska utbilda, 
handleda och ge råd till kommunens övriga valmyndigheter, inklusive 
valnämnderna och valbestyrelsen, så att de klarar av de uppgifter som hör 
till dem. Som utbildningsmaterial kan centralvalnämnden till exempel 
använda Justitieministeriets webbutbildning, valanvisningar och VAT-
anvisningar. I Lovisa ordnas stadens egen utbildning för valnämnderna 
25.3 och valbestyrelsen 17.3. Till medlemmarnas och ersättarnas uppgifter 
hör också att självständigt genomgå webbutbildning och göra sig förtrogen 
med valanvisningarna. 

 
 Bilaga: 
 1. Fullmäktigegruppernas förslag till sammansättning för valnämnderna 

och valbestyrelsen 
 
 2. Förteckning över röstningsställen 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen beslutar inför välfärdsområdesvalet och kommunalvalet 

2025 att 
 
1. tillsätta valnämnder för röstningsområdena: 
 
001 Lovisa centrum (Lovisavikens skola) 
002 Harjurinne (Harjurinteen koulu)  
003 Valkom (Valkom allaktivitetshus)  
004 Hardom Skinnarby (Föreningshuset Furuborg) 
005 Pernå kyrkby (Pernå närbibliotek) 
006 Forsby (Forsby skolcentrum) 
007 Isnäs Sarvsalö (Isnäsin koulu) 
008 Strömfors norra (Lantmannagilleshuset i Svenskby) 
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009 Strömfors kyrkby (Kylis, tidigare biblioteket) 
010 Strömfors södra (Tessjö bibliotek) 
011 Liljendal (biblioteket) 
 
2.  välja till var och en valnämnd ordförande, vice ordförande och tre andra 
medlemmar samt ett behövligt antal ersättare (minst tre)  
 
3.  tillsätta för förhandsröstningen på anstalter en valbestyrelse och välja till 
den ordförande, vice ordförande och en annan medlem samt ett behövligt 
antal ersättare (minst tre)  
 
4.  ställa valnämndernas och valbestyrelsens ersättare i den ordning enligt 
vilken de träder i stället för medlemmarna. 
 

Behandling Paus kl. 19.01–19.03. 
 
 Föredragande kompletterade förslaget så att följande läggs till som punkt 5 

i förslaget: 
 
 Förvaltningsdirektören/centralvalnämndens sekreterare eller dennes 

ställföreträdare befullmäktigas, vid akuta situationer, att vid behov göra 
ändringar i sammansättningen av valnämnderna och valbestyrelsen vad 
gäller avsaknad av medlemmar eller ersättare, att vid behov flytta 
medlemmar och ersättare från en valnämnd till en annan och att vidta 
nödvändiga åtgärder för att balansera listorna. Ändringar i 
sammansättningar framläggs stadsstyrelsen till kännedom. 

 
 Paus kl. 19.10–19.12. 
 
 Stadsstyrelsen behandlade de bifogade sammansättningarna av 

valnämnderna och valbestyrelserna en i taget enligt följande: 
 
 Valnämnd 1 (Loviisa centrum)  
 Stadsfullmäktiges vice ordförande Jari Kekkonen meddelade om jäv 

(partsjäv) och var frånvarande från mötet kl. 19.12¬–19.15.  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 2 (Harjurinne)  
 Ledamot Lotte-Marie Stenman meddelade om jäv (partsjäv) och var 

frånvarande från mötet kl. 19.15–19.16.  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 3 (Valkom)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
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 Valnämnd 4 (Hardom Skinnarby)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 5 (Pernå kyrkby)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 6 (Forsby)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 7 (Isnäs Sarvsalö)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 8 (Strömfors norra)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 9 (Strömfors kyrkby)  
 Stadsfullmäktiges vice ordförande Jari Kekkonen meddelade om jäv 

(partsjäv) och var frånvarande från mötet kl. 19.20–19.21.  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 10 (Strömfors södra)  
 Ledamot Meri Lohenoja meddelade om jäv (partsjäv) och var frånvarande 

från mötet kl. 19.22–19.23.  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
 Valnämnd 11 (Liljendal)  
 
 Godkändes enligt bilagan. 
 
Beslut Stadsstyrelsen beslutade att för välfärdsområdes- och kommunalvalen 

2025: 
 
1.  tillsätta valnämnder för 14 röstningsområden 
 
2.  välja en ordförande, vice ordförande och tre andra ledamöter samt 
erforderligt antal ersättare till varje valnämnd enligt bilagan 
 
3.  tillsätta en valbestyrelse för förhandsröstning på institutioner samt välja 
en ordförande, vice ordförande och en annan ledamot samt erforderligt 
antal ersättare enligt bilagan 
 
4.  tillsätta ersättare för valnämnderna och valbestyrelsen i den ordning de 
ersätter ledamöterna 
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5.  befullmäktiga förvaltningsdirektören/centralvalnämndens sekreterare 
eller dennes ställföreträdare, vid akuta situationer, att vid behov göra 
ändringar i sammansättningen av valnämnderna och valbestyrelsen vad 
gäller saknade medlemmar eller ersättare, att vid behov flytta medlemmar 
och ersättare från en valnämnd till en annan och att vidta nödvändiga 
åtgärder för att balansera listorna. Ändringar i sammansättningen ska 
framläggas stadsstyrelsen till kännedom. 
 
Ytterligare beviljas sekreteraren fullmakt att göra tekniska korrigeringar i 
namnlistan. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
 
STST 24.03.2025 § 113    
770/00.00.00/2024    
 
 
Beredning Förvaltningsdirektör Elina Amnell-Holzhäuser 
 
 Stadsstyrelsen tillsatte 10.3.2025, § 77, valnämnder och en valbestyrelse. 

Bland de ersättare som föreslogs till valbestyrelsen saknades av tekniska 
skäl två personer som föreslagits till valbestyrelsen. Ersättarna i 
valbestyrelsen behöver därför kompletteras. 

 
 Den av stadsstyrelsen tillsatta valbestyrelsen har följande 

sammansättning: 
 

Medlem Ersättare 
  
Ilkka Relander, ordförande Marina Sjöblom 
Joan Hafrén-Relander, vice 
ordförande 

Harri Pekkarinen 

Ralf Linden Elias Holmberg 
 Werner Halonen 
 Pirjo Ravi 

 
Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  

 
Förslag Stadsstyrelsen väljer till den valbestyrelse som tillsattes 10.3.2025, § 77, 

utöver de nuvarande medlemmarna och ersättarna Ralf Hällsten (SDP) till 
sjätte ersättare och Sonja Stenman (SFP) till sjunde ersättare. 
 
Denna paragraf justeras omedelbart. 
 

Behandling Ledamot Lotte-Marie Stenman anmälde jäv (grund: partsjäv) och 
avlägsnade sig från sammanträdet för den tid som ärendet behandlades. 

 
Beslut Beslut enligt förslaget. 

 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Att halvera konsumtionen av animaliska produkter till 2030, fullmäktigemotion 
 
FM 15.05.2024 § 60  
  
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Hanna Hurtta) före sammanträdet uttryckt önskemål om att 
få inlämna en så lydande motion: 
 
Fullmäktigemotion för att halvera konsumtionen av animaliska 
produkter till 2030  
 
Klimatkrisen och naturförlusten är de största hoten mot människors 
välbefinnande och miljön. Lovisa har i sin strategi definierat att vara 
koldioxidneutral senast år 2035 och genom att vi har anslutit oss tili Hinku-
nätverket, har vi förbundit oss att sträva efter en 80 % minskning av 
utsläppen tili år 2030.  
 
En av de viktigaste orsakerna tili växthusgasutsläpp är 
livsmedelsproduktion. Förutom klimatutsläpp har livsmedelsproduktionen 
effekter på naturförlust, djurvälfärd och övergödning av Östersjön och 
andra vattendrag. Alla dessa effekter kan minskas genom att halvera 
andelen animaliska produkter i stadens offentliga upphandling. Sam första 
stad i Finland har Tammerfors utrett naturavtrycket för stadens 
verksamhet. Livsmedelsprodukter har det största naturavtrycket och mer 
än 60 procent av detta naturavtryck härstammar från produkter av 
animaliskt ursprung.  
 
En mer växtbaserad kost är bättre för klimatet, för djur, för naturen samt 
Östersjön. Dessutom har en mer växtbaserad kost vetenskapligt bevisats 
att främja hälsan. En färsk studie från Helsingfors universitet visar att 
finska dagisbarn äter mer än fem gånger mer rött kött än vad som skulle 
vara bra för hälsan och jordens bärkraft, jämfört med planetarisk kost. En 
av städernas viktigaste uppgifter är att främja invånarnas välbefinnande, 
och maten har en betydande roll i detta. Genom att ersätta animaliska 
produkter med inhemska växtproteinprodukter kan ett hållbart inhemskt 
jordbruk främjas också.  
 
Vi, undertecknande fullmäktige, föreslår att Lovisa stad sätter ett mål 
att halvera upphandlingen av produkter av animaliskt ursprung till 
och med 2030 och att målsättningen också följs upp med lämpliga 
indikatorer. På så sätt främjas medborgarnas hälsa samtidigt som 
naturförlust, klimatförändring och övergödning av vattendrag 
förhindras. 
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Bilaga nr 6. 

 
Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i förvaltningsstadgan. 
 
 
NFB 26.02.2025 § 16  
  
 
 
Beredning kostservicechef Annika Kuusimurto, tfn 0440 555 257 
 

Matlistorna i Lovisa stads skolor och småbarnspedagogiska enheter 
baserar sig på statens näringsdelegations närings- och 
matrekommendationer. Målet med rekommendationerna är en 
hälsofrämjande kost som samtidigt är så hållbar som möjligt med tanke på 
miljön. Skolmatsrekommendationen ”Vi äter och lär tillsammans” och 
rekommendationen för småbarnspedagogiken, ”Mat ger hälsa och glädje”, 
styr kostserviceverksamheten i Lovisa stad. 
 
Kostservicen använder sig av en fem (5) veckors roterande matlista. 
Kostservicepersonalen serverar sedan 2023 ett fritt tillgängligt vegetariskt 
måltidsalternativ varje skoldag i alla skolor i Lovisa. Kostservicen ordnar 
dessutom så kallade vegetariska dagar tre gånger under dessa fem veckor 
i skolorna. Det finns också dagar med vegetarisk mat på 
småbarnspedagogikens matlista. 
 
De nya nationella näringsrekommendationerna offentliggjordes i slutet av 
2024. Enligt dessa anvisningar ska andelen vegetabiliska proteinkällor 
ökas och andelen animaliska proteinkällor minskas. Serveringen av 
kallskuret kött minskas under 2025 till en dag per vecka vid de 
småbarnspedagogiska enheterna i enlighet med rekommendationerna. 
Kostservicepersonalen har under ledning av kostservicechefen reviderat 
en del av sina recept för att öka andelen växtbaserat protein. 
 
Att utveckla recept och se till att produkten fungerar med Lovisa stads 
produktionsmetoder är en process i sig. Utvecklingen och testningen av 
recept är ett långsiktigt och noggrant arbete, eftersom receptet måste 
fungera vid tillredningen av tusentals portioner. En övergång till 
vegetabiliska proteinkällor kräver också nytt kunnande av 
kostservicepersonalen. 
 
Kostservicen använder sig av tillagningsmetoderna ”cook and serve” och 
”cook and chill”. Växtbaserade proteiner beter sig annorlunda, särskilt då 
det gäller tillredning av stora mängder, så med tillräcklig testning är det 
möjligt att få till stånd välsmakande mat av god kvalitet. För att minska 
matens klimateffekter är det också viktigt att minska matsvinnet. 
 
Eleverna involveras i att smaka på nya rätter. På detta sätt försöker vi 
säkerställa att maten är god och blir uppäten, för endast uppäten mat ger 
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näring och hjälper eleverna att orka hela skoldagen. Vi vill inte tillreda mat 
till spillo, så genom att involvera eleverna i planeringen får vi dem med 
större sannolikhet att välja ett vegetariskt alternativ. Detta skulle också öka 
åtgången av vegetarisk mat. 
 
Vegetabiliska proteinkällor är för tillfället relativt okända råvaror för elever 
samt barn inom småbarnspedagogiken i Lovisa. Kostservicechefen har 
också noterat negativa attityder mot vegetariska rätter. Det tar tid att vänja 
sig vid nya råvaror och deras smaker och konsistenser. 
 
Kostservicen har också lagt märke till att rättens namn påverkar vilken mat 
man väljer att ta på sin tallrik. Om rättens namn innehåller ordet 
”vegetarisk”, vill man helst inte ha den på sin tallrik. Under 2025 har vi 
därför som mål att tillsammans med eleverna namnge rätterna så att 
namnen inte skapar fördomar. 
 
Prisnivån på växtbaserade livsmedel har sjunkit något under de senaste 
åren, men vissa produkter är fortfarande klart dyrare än animaliska 
produkter. Med nuvarande prisnivå skulle en halvering av de animaliska 
produkterna innebära en betydande ökning av måltidskostnaderna. 
 
Det finns växtbaserade proteiner av såväl inhemskt som utländskt 
ursprung. De inhemska vegetabiliska proteinprodukterna räcker inte 
ensamma till för närvarande, det finns problem med tillgången just nu. På 
marknaden finns det kanske inte direkt ersättande produkter, så 
kostservicen blir tvungen att ändra receptet i skyndsam ordning, vilket 
innebär att slutprodukten inte är densamma som den ursprungliga. 
 
Stadens kostservice har minskat andelen animaliska produkter och 
kommer också att minska andelen i fortsättningen genom att revidera 
matlistan och recepten. Det är viktigt att den mat som serveras i skolorna 
och inom småbarnspedagogiken är tilltalande, att barnen och ungdomarna 
deltar i måltiderna och att de äter tillräckligt. 
 
De förtroendevalda kan i den framtida budgetbehandlingen och 
uppdateringen av stadens strategi ställa upp som mål för Lovisa stad att 
halvera konsumtionen/upphandlingen av animaliska produkter till 2030 så 
att uppnåendet av målet också följs upp. 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Nämnden för fostran och bildning underrättar stadsstyrelsen och vidare 
stadsfullmäktige om att nämnden har behandlat ärendet FM 15.5.2024 § 
60 (Att halvera konsumtionen av animaliska produkter till 2030, 
fullmäktigemotion). 
 
Nämnden för fostran och bildning föreslår stadsfullmäktige att den 
godkänner svaret på motionen och att motionen leder till åtgärder och 
konstaterar att motionen är slutbehandlad.   
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Stadsstyrelsen § 114 24.03.2025 
 

 

 
Behandling 
Kostservicechef Annika Kuusimurto hördes på mötet kl. 18.02-18.26. Hon 
avlägsnade sig från mötet före beslutsfattandet. 
 
Direktören för centralen för bildning och välfärd gjorde följande 
ändringsförslag baserat på diskussionen: 
 
Nämnden för fostran och bildning beslutar att som mål för år 2025 bereda 
en näringsstrategi för att halvera konsumtionen av animaliska produkter till 
år 2030. 
 
Nämnden understödde enhälligt direktören för centralen för bildning och 
välfärds ändringsförslag. 
 

Beslut Nämnden för fostran och bildning beslutar att som mål för år 2025 bereda 
en näringsstrategi för att halvera konsumtionen av animaliska produkter till 
år 2030. 
 
Nämnden för fostran och bildning underrättar stadsstyrelsen och vidare 
stadsfullmäkige om att nämnden har behandlat ärendet FM 15.5.2024 § 60 
(Att halvera konsumtionen av animaliska produkter till 2030, 
fullmäktigemotion). 
 
Nämnden för fostran och bildning föreslår stadsfullmäktige att den 
godkänner svaret på motionen och att motionen leder till åtgärder och 
konstaterar att motionen är slutbehandlad. 

 
 
STST 24.03.2025 § 114    
452/02.08.00/2024    
 
 

Bilaga 
Fullmäktigemotion 
 

Föredragning Stadsdirektör Tomas Björkroth  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att den godkänner svaret på 
motionen och att motionen leder till åtgärder och konstaterar att motionen 
är slutbehandlad. 
 

Behandling Stadsdirektören avlägsnade sig från sammanträdet klockan 20.32. 
Ekonomidirektör Fredrik Böhme fungerade som föredragande i ärendet. 

 
 Ledamot Lotte-Marie Stenman föreslog att ärendet bordläggs. 
 
 Ledamot Agneta Alm understödde Stenmans förslag om bordläggning. 
 
 Stadsstyrelsen understödde enhälligt att ärendet bordläggs. 
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Stadsfullmäktige § 60 15.05.2024 
Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 16 26.02.2025 

Stadsstyrelsen § 114 24.03.2025 
 

 

 Stadsstyrelsen begär att kostservicechef Annika Kuusimurto kallas till det 
sammanträde där ärendet behandlas. 

 
Beslut Ärendet bordlades. 
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Stadsstyrelsen § 115 24.03.2025 
 

 

Tjänsteinnehavarbeslut 
 
STST 24.03.2025 § 115    
      
 
 

– Förvaltningsdirektör  
§ 3/2025: Tidsbundet anställningsförhållande för 
kundrådgivare, 12.5-31.8.2025 
 
§ 5/2025: Arbetsavtalsförhållande på viss tid för 
kommunikationspraktikant, 2.6–31.8.2025 

 
Förslag Stadsstyrelsen antecknar besluten för kännedom och meddelar att 

den inte enligt 92 § i kommunallagen kommer att ta ärende till 
behandling. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Stadsstyrelsen § 116 24.03.2025 
 

 

Nämndernas och sektionernas beslut 
 
STST 24.03.2025 § 116    
      
 
 

– Affärsverket Lovisa Vatten 
 

12.3.2025 

– Näringslivs- och infrastrukturnämnden 
 

13.3.2025 

– Nämnden för fostran och bildnings 
finskspråkiga utbildningssektion 
 

6.3.2025 

– Nämnden för fostran och bildnings 
svenskspråkiga utbildningssektion 

11.3.2025 

 
Förslag Stadsstyrelsen antecknar beslutsförteckningarna för kännedom och 

meddelar nämnderna och sektionerna att den inte enligt 92 § i 
kommunallagen kommer att ta ärendena till behandling. 
 

Beslut Antecknades för kännedom. 
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Stadsstyrelsen § 117 24.03.2025 
 

 

 
Anmälningsärenden 
  
STST 24.03.2025 § 117    
      
 
 
Förslag Antecknas för kännedom. 

 
Beslut – Apotti, lägesöversikt 

 
Antecknades för kännedom. 
 
Ungdomsfullmäktiges representant Samuel Kauppi avlägsnade sig från 
sammanträdet klockan 20.49. 
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Stadsstyrelsen § 118 24.03.2025 
 

 

 
Övriga ärenden 
  
STST 24.03.2025 § 118    
      
 
 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. 

 
Beslut – Lokalchef Kenneth Albrecht deltog som inkallad i sammanträdet klockan 

17.56–18.38 och gav stadsstyrelsen en lägesrapport över det nya 
centrumdaghemmet. 
 
– Stadsplaneringschef Marko Luukkonen deltog som inkallad i 
sammanträdet klockan 18.39–19.00 gällande en eventuell 
planeringsreservering av ett område på 50 hektar till en utomstående 
aktör. 
 
– Stadsstyrelsen konstaterade att bokslutet för 2024 behandlas 7.4.2025 
på grund av en sen revision. 
 
– Personalchef Thomas Grönholm informerade stadsstyrelsen om 
samarbetsförhandlingarna, som avslutades 21.3.2025, och om 
organisationsreformen. 
 
Övriga ärenden antecknades för kännedom. 
 
Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 21.49. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 99, § 100, § 101, § 
102, § 103, § 104, § 105, § 106, § 107, § 108, § 110, § 111, § 114, § 115, § 116, § 
117, § 118 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 109 
 
BESVÄRSANVISNING  
 
I detta beslut söks ändring genom kommunalbesvär.  
 
Besvärsrätt  

Ändring i ett beslut som fattats med anledning av en begäran om 
omprövning får sökas genom kommunalbesvär endast av den som 
framställde begäran om omprövning av det ursprungliga beslutet.  

 
Om det ursprungliga beslutet har ändrats med anledning av en begäran 
om omprövning, får ändring i det ändrade beslutet sökas genom 
kommunalbesvär också av: 

 
• den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel 

direkt påverkas av beslutet (part) samt av 
 

• kommunmedlemmarna. 
                      

Besvärstid  
Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av 
beslutet.  

 
Besvären ska lämnas in till besvärsmyndigheten senast under 
besvärstidens sista dag innan besvärsmyndigheten stänger.  

 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, 
om inte något annat visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses 
parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet 
sänder, om inte något annat visas.  

 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att 
protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfående räknas inte med i besvärstiden. Om den sista 
dagen för att anföra besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en 
helgfri lördag, får besvär anföras den första vardagen därefter.  

 
Besvärsgrunder 
  Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 

• beslutet har tillkommit i oriktig ordning,  
• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina 

befogenheter eller 
• beslutet annars strider mot lag.  

 
Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna innan 
besvärstiden löper ut.  
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Besvärsmyndighet 

Kommunalbesvär anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol.  
 
Postadress: Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors   
E-postadress: helsinki.hao@oikeus.fi 
Faxnummer: 029 564 2079  
Telefonnummer: 029 564 2000 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-
tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Besvärens form och innehåll  

Besvären ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller 
kravet på skriftlig form. 

I besvären ska följande anges: 

1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 

2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
(yrkandena), 

3) grunderna för yrkandena, 

4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 
avser ändringssökanden själv. 

I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och 
kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av ändringssökandens lagliga 
företrädare eller ombud, ska också den personens kontaktuppgifter 
uppges. Om kontaktuppgifterna ändras medan besvären är anhängiga, 
ska de nya uppgifterna meddelas förvaltningsdomstolen utan dröjsmål. 

I besvären ska också uppges postadress och eventuell annan adress till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas 
(processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera 
processadresser, kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem den 
skickar de handlingar som hänför sig till rättegången. 

Till besvären ska följande fogas: 

1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 

2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller 
annan utredning om när besvärstiden börjat löpa, 

3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina 
yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Rättegångsavgift  

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut 
en rättegångsavgift i enlighet med vad som föreskrivs i lagen om 
domstolsavgifter (1455/2015).   

 
Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa 
stads registratorskontor.   

 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A, 07900 Lovisa 
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 555  
 
Registraturen är öppen:  
måndag–onsdag 9–11.30 och 12.30–15 
torsdag 9–11.30 och 12.30–17 
fredag 9–11.30 och 12.30–15 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 112, § 113 
 
ANVISNINGAR OM HUR MAN BEGÄR OMPRÖVNING 
 
Den som är missnöjd med detta beslut kan begära omprövning skriftligt. Ändring i beslutet får inte 
sökas genom besvär hos domstol. 
 
Rätt att begära omprövning 
 

Omprövning får begäras av:  
• den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av 

beslutet (part), och  
• kommunmedlemmar. 

 
Tidsfrist för begäran om omprövning 
 

Omprövning ska begäras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
Begäran om omprövning ska lämnas in till Lovisa stads registratorskontor senast under 
tidsfristens sista dag innan registraturen stänger.  
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat 
visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje 
dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns 
tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för begäran om omprövning. Om den 
sista dagen för omprövningsbegäran infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första 
maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får omprövning begäras den första 
vardagen därefter. 

 
Omprövningsmyndighet 
 

Omprövning begärs hos det Lovisa stads organ som fattat beslutet.                 
 
Registratorkontorets kontaktinformation: 
 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A  
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 555  
 
Registraturen är öppen:  
måndag–onsdag 9–11.30 och 12.30–15 
torsdag 9–11.30 och 12.30–17 
fredag 9–11.30 och 12.30–15 

 
Omprövningsbegärans form och innehåll 
 

Omprövning ska begäras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig 
form. 
 
I omprövningsbegäran ska uppges: 
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• det beslut i vilket omprövning begärs 
• hurdan omprövning som begärs 
• på vilka grunder omprövning begärs. 

 
I omprövningsbegäran ska dessutom uppges namnet på den som har begärt omprövning 
samt personens hemkommun, postadress och telefonnummer.  
 
Om omprövningsbeslutet får delges som ett elektroniskt meddelande ska också  
e-postadress uppges. 
 

Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa stads 
registratorskontor. 


